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P R O T O K O Ł  Nr  LVIII/2018 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu  

z dnia 16 października 2018r.  
 
Sesja odbyła się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 13.00 – 14.40 

 

Ad. 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło, dokonał otwarcia  Sesji Rady Miejskiej  

w Ogrodzieńcu  

Powitał wszystkich obecnych, radnych oraz gości zaproszonych:  

 Burmistrza Miasta i Gminy Pana Andrzeja Mikulskiego,  

 Skarbnika Miasta i Gminy Panią Annę Kuźniak, 

 Sekretarza Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia, 

 Radnych Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,  

 Kierowników referatów urzędu i jednostek organizacyjnych Gminy 

Ogrodzieniec. 

 Sołtysów Gminy Ogrodzieniec. 

Lista obecności radnych i gości załączona została do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że sesja została zwołana przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na wniosek Burmistrza Miasta i 

Gminy Ogrodzieniec Wszyscy radni zostali powiadomieni o terminie sesji, zostały im 

dostarczone niezbędne materiały, czyli zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z 

porządkiem obrad oraz projekty uchwał będące przedmiotem obrad.  

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu wynosi 15 radnych. W sesji 

uczestniczyło 14 radnych co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności. 

Radna nieobecna Marta Baryłka.  

 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad . 

Wynik głosowania:  

Głosów „Za” - 14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag i zmian i przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr LV/2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 31 

lipca 2018r.  oraz protokołu Nr LVI/2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z 

dnia 3 września 2018r. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych.  
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5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli 

realizujących etat łączony. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2019.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach przychodów i wydatków w budżecie 

Gminy Ogrodzieniec  na 2018 rok 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2018 – 2032  

9. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności.  

10. Wnioski i oświadczenia.  

11. Podziękowania z okazji zakończenia kadencji Rady Miejskiej 2014-2018. 

12. Zamkniecie obrad. 

 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu nr LV/2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 31 

lipca 2018r.  oraz protokołu Nr LVI/2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z 

dnia 3 września 2018r. 

Protokoł z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu Nr LV/2018 z dnia 31 lipca 

2018r. został przyjęty przez radnych bez uwag jednogłośnie.  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się„ -0 

Protokoł Nr LVI/2018 z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 3 września 

2018r.został przyjęty przez radnych bez uwag jednogłośnie.  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się„ -0 

 

Ad. 4 

Interpelacje i zapytania Radnych.  

Nie było  

 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli 

realizujących etat łączony. 

 

Inspektor ds. oświaty Pan Andrzej Kazimierczak omówił projekt uchwały. W 

przedstawionym uzasadnieniu między innymi wskazał –„(…) Organ prowadzący 

szkołę lub placówkę w oparciu o art. 42 ust.7 pkt 3 oraz art. 91d pkt 1 ustawy- Karta 

Nauczyciela w drodze uchwały określa pensum nauczycieli realizujących w ramach 
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stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin. Do łączenia w ramach etatu zajęć o różnym 

pensum dochodzi, gdy nie ma możliwości zastosowania innych rozwiązań 

przewidzianych przepisami Karty Nauczyciela i wyłącznie jeśli nauczyciel posiada 

wymagane kwalifikacje do nauczania wszystkich przedmiotów wchodzących w skład 

etatu. Jeżeli zatem nauczyciel w ramach jednego etatu realizuje zajęcia dydaktyczne, 

wychowawcze i opiekuńcze, świetlicowe, psychologiczne, logopedyczne lub 

biblioteczne, dla których przewidziany jest różny tygodniowy obowiązkowy wymiar 

zajęć to znaczy, że realizuje w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 

stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin i jego pensum 

ustala organ prowadzący szkołę. W związku z powyższym podjęcie niniejszej 

uchwały jest  konieczne i w pełni uzasadnione.  

Przykłady wyliczania łączonego tygodniowego pensum oraz liczby godzin 

ponadwymiarowych. 

Przykład 1. 

Gdy nauczyciel realizuje łącznie 24 godz., w tym 9 godz. wg pensum 18 godzinnego i 

15 godz. wg. pensum 30 godzinnego to: 9/18 + 15/30= 0,5+0,5 = 1 etat; tygodniowy 

wymiar godzin wynosi 24 - brak godzin ponadwymiarowych. 

Przykład 2. 

Gdy nauczyciel realizuje łącznie19 godzin w tym 15 godz. wg pensum 18 godzinnego 

i 4 godz. wg pensum 26 godzinnego to 15/18 + 4/26 = 0,83 +0,15 = 0,98 = 1 etat; 

tygodniowy wymiar godzin 19 – brak godzin ponadwymiarowych. 

Przykład 3. 

Gdy nauczyciel realizuje łącznie 27 godz., w tym 7 godz. wg pensum 18 godzinnego i 

20 godz. wg pensum 26 godzinnego to 7/18+ 20/26 = 0,39 + 0,77 = 1,16 etatu; Jeżeli 

1,16 etatu stanowi 27 godz. to proporcjonalnie 1 etat stanowi 23,27 godziny 

(27:1,16=23,27) zaokrąglając do pełnych godzin= 23 godziny; 27 godz. - 23 godz. = 

4 godz.- są to godziny stałe ponadwymiarowe dla nauczyciela. 

Przykład 4. 

Gdy nauczyciel realizuje łącznie 25 godz.; w tym 15 godz. wg pensum 18 godzinnego 

i 10 godz. wg pensum 30 godzinnego to 15/18 + 10/30= 0,83 + 0,33 = 1,16 etatu; 

Jeżeli 1,16 etatu stanowi 25 godz. to proporcjonalnie 1 etat stanowi 20,55 godziny 

(25: 1,16=20,55) zaokrąglając do pełnych godzin= 21 godzin; 25 godz.- 21 godz.= 4 

godz. - są to godziny stałe ponadwymiarowe dla nauczyciela 

Przykład 5. 

Gdy nauczyciel realizuje łącznie 23 godz., w tym 13 godz. wg pensum 18 godzinnego 

i 10 godz. wg pensum 25 godzinnego to 13/18 + 10/25= 0,72+0,4 = 1,12 etatu; Jeżeli 

1,12 etatu stanowi 23 godz. to proporcjonalnie 1 etat stanowi 21 godz. (23:1,12 =21 

godz.) 23 godz.- 21 =2 godz.- są to godziny stałe ponadwymiarowe dla nauczyciela. 

Przewidywane skutki finansowe:   

Celem przygotowania niniejszej uchwały jest ujednolicenie i uporządkowanie zasad 

ustalania pensum nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 

godzin(…)”.   
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Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 

Małgorzatę Janoskę.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Wynik głosowania:  

Głosów „Za”  - 14 

Głosów „Przeciw” – 0 

Głosów „Wstrzymujących się - 0 

Rozstrzygnięcie 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała w sprawie ustalenia tygodniowego 

pensum dla nauczycieli realizujących etat łączony- została przyjęta. Uchwale 

nadano Nr LVIII/456/2018 

 

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Ogrodzieniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2019.  

 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Promocji Pani Iwona Rajca omówił projekt 

uchwały w uzasadnieniu między innymi wskazał „ (…) W okresie od 26 września 

2018 r. do 04 października 2018 r. do godz. 1530 na podstawie Zarządzenie Nr 

634/2018 Burmistrza Miasta i Gminy Ogrodzieniec z dnia 24 września 2018 r. 

poprzez zamieszczenie w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy 

Ogrodzieniec oraz zebranie opinii - przeprowadzone zostały konsultacje projektu 

uchwały Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Ogrodzieniec z organizacjami pożytku publicznego na rok 2019. 

Opinie można było przesyłać e-mailowo i składać pisemnie do Urzędu Miasta i 

Gminy. Do projektu uchwały nie było uwag. 

Programu współpracy Gminy Ogrodzieniec z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 

stanowi załącznik nr 1 do uchwały i składa się z następujących rozdziałów:  

Rozdział I Postanowienia ogólne. Rozdział II Cele programu. Rozdział III Przedmiot 

i zasady współpracy. Rozdział IV Formy współpracy finansowej. Rozdział V Formy 

współpracy pozafinansowej. Rozdział VI Sposób realizacji programu. Rozdział VII 

Priorytetowe zadania publiczne. Rozdział VIII  Okres realizacji programu. Rozdział 

IX Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu. Rozdział X Sposób 

oceny realizacji programu. Rozdział XI  Informacja o sposobie tworzenia Programu 

oraz o przebiegu konsultacji. Rozdział XII Tryb powoływania i zasady działania 

komisji konkursowych do opiniowania ofert w otwartych konkursach ofert. Rozdział 

XIII Postanowienia końcowe.  

Program jest realizowany poprzez współpracę pomiędzy wymienionymi 

podmiotami:   

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_lviii_456_2018.pdf
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 Rada Miejska w Ogrodzieńcu – jako organ stanowiący, uchwala Program, 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ogrodzieniec – jako organ wykonawczy, realizuje 

Program,  

 organizacje pozarządowe realizują zadania publiczne Gminy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Ogrodzieniec realizuje Program za pośrednictwem 

komórek organizacyjnych Urzędu Miasta i Gminy oraz jednostek organizacyjnych, 

merytorycznie odpowiedzialnych za poszczególne zadania publiczne. 

Program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 jest programem rocznym 

i będzie realizowany od 1 stycznia do 31 grudnia 2019 roku.  

Gmina Ogrodzieniec na realizację Programu w roku 2019 planuje przeznaczyć 

środki finansowe w wysokości  nie mniejszej niż 40 000,00 zł. Wysokość środków 

finansowych przeznaczonych na realizację niniejszego Programu, w tym priorytetów 

współpracy, może ulec zmianie w zależności od możliwości budżetu Gminy 

Ogrodzieniec”. 

  

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę.  
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 13 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się - 1 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy Gminy Ogrodzieniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 - została przyjęta. 

Uchwale nadano Nr LVII/457/2018 

 

 

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach przychodów i wydatków w 

budżecie Gminy Ogrodzieniec  na 2018 rok 
 

Skarbnik Gminy Pani Anna Kuźniak przedstawiła propozycję zmian w budżecie 
gminy wraz z autopoprawką.  
Projekt uchwał wraz z autopoprawką był szczegółowo przedstawiony i omówiony na 
komisjach rady, oraz załączony został do niniejszego protokołu. 
 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę.  
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 11 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_lviii_457_2018.pdf
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Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się - 3 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała w sprawie zmian w planach 

przychodów i wydatków w budżecie Gminy Ogrodzieniec  na 2018 rok- została 

przyjęta. Uchwale nadano Nr LVIII/458/2018 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2018 – 2032  
 

Skarbnik Gminy Pani Anna Kuźniak przedstawiła propozycję zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec na lata 2018 – 2032.  

Projekt uchwał w tej sprawie był szczegółowo przedstawiony i omówiony na 
komisjach rady, oraz załączony został do niniejszego protokołu. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoskę.  
Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Podsiadło poddał pod głosowanie projekt uchwały  
Wynik głosowania:  
Głosów „Za”  - 11 
Głosów „Przeciw” – 0 
Głosów „Wstrzymujących się - 3 
Rozstrzygnięcie 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec na lata 2018 – 2032 - została przyjęta. 

Uchwale nadano Nr LVII/459/2018 

 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności.  

 

Odbył się cykl zebrań sołeckich, jak co roku we wrześniu odbywają się zebrania 

sołeckie aby decydować  o przeznaczeniu funduszu sołeckiego, w tym roku porządek 

zebrań sołeckich był rozszerzony o budżet obywatelski  i we wszystkich sołectwach 

na terenie naszej gminy w tej sprawie dyskutowano. Wpłynęły już  wnioski wszystkie 

wnioski z poszczególnych sołectwa, do projektu budżetu nad którym już  pracujemy 

te przedsięwzięcia zostaną ujęte.  

 

22 września w naszej gminie odbyło się bardzo ważne wydarzenie  pierwsze Święto 

Szlaku Orlich Gniazd, jest to nowe przedsięwzięcie mocno promowane, a przede 

wszystkim bardzo mocno finansowane przez Województwo Śląskie. Zarząd 

Województwa w Strategii dla Województwa – Śląskie 3.0 wpisał  Szlak Orlich Gniazd  

 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_lviii_458_2018.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_lviii_459_2018.pdf
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jako jedno z najważniejszych obszarów dla rozwoju turystyki, mamy już z 

poprzednich lat doświadczenia w regionie ze Świętem Zabytków Techniki, drugim 

takim dużym wydarzeniem organizowanym na całym obszarze północnej części 

województwa śląskiego obejmującego Szlak Orlich Gniazd, a także w północnej 

części województwa małopolskiego czyli pomiędzy Krakowem, a Częstochową w 

przyszłych latach będą organizowane kolejne edycje Szlaku Orlich Gniazd. W naszej 

gminie mieliśmy ten zaszczyt być organizatorami, współorganizatorami centralnej 

uroczystości dla województwa śląskiego i  na Zamku w Podzamczu od samego rana 

odbywało się wiele wydarzeń, wiele imprez przybliżających mieszkańcom, turystom 

życie zamkowe, ale przede wszystkim promujące jego możliwości jako obiektu 

turystycznego i historycznego. W tegorocznej edycji Szlaku Orlich Gniazd, w różnych 

miejscach na Szlaku odbyło się ponad 170 różnego rodzaju przedsięwzięć, 

wydarzeń, u nas odbyło się największe z udziałem Marszałka Województwa 

Śląskiego podsumowywanie całego wydarzenia. Wiele osób przez Zamek  się 

przewinęło nie tylko przez Zamek, ale też przez Górę Birów, turyści, mieszkańcy 

mogli bezpłatnie korzystać z wielu atrakcji. W przyszłych latach zapowiedź jest na to 

aby to Święto było kontynuować, chciałbym aby w to wydarzenie również włączyła 

się Gmina i Spółka Zamek, tak jak to było w tym roku. Na Święto Szlaku byliśmy 

gotowi z oddaniem do użytku wyremontowanego odcinka o długości 930 m , 

pomiędzy Ryczowem Klonią a Podzamczem, szlaku rowerowego Orlich Gniazd,  dla 

przypomnienia na jednej z poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę o współpracy 

z województwem śląskim, całość zadania to kwota ok. 160 tyś zł, z czego 120 tyś to 

dotacja z budżetu województwa, a z budżetu gminy ponad 30 tyś zł -  za te środki 

został wyremontowany odcinek nieprzejezdny wcześniej w terenie leśnym i teraz 

osoby podróżujące rowerem i przemierzające Szlak Orlich Gniazd będą mogły przez 

naszą gminę przejechać wyremontowanym już odcinkiem i co najważniejsze cała 

trasa  na terenie naszej gminy, od Złożeńca poprzez Ryczów Kolonię, Podzamcze w 

kierunku Bzowa jest wyznakowana nowymi oznaczeniami dla rowerzystów. W 

najbliższym czasie ukaże się również przewodnik rowerowy i będzie można 

bezpiecznie korzystać z tego odcinka.  

 

26 września w Częstochowie odbył się II Jurajski Kongres Gospodarczy na który 

zostaliśmy zaproszeni jako Gmina przez miasto Częstochowa i Katowicką Specjalną 

Strefę Ekonomiczną. Na Kongresie doszło do spotkania czterech gmina, na terenie 

których Katowicka Specjalna Strefa Ekonomiczna ma swoje tereny objęte Strefą -  

jest to Częstochowa, Myszków, Zawiercie i Ogrodzieniec. W tym dniu podpisaliśmy 

wspólnie  w cztery gminy porozumienie o współpracy, która będzie polegała na 

wzajemnym promowaniu gmin, ich terenów inwestycyjnych oraz informowaniu się o 

ewentualnym zainteresowaniu w poszukiwaniu przez inwestorów, przedsiębiorców 

terenów inwestycyjnych. Tak się składa, że my rozpoczynamy i obecnie 

uruchamiamy tereny strefowe, a w Częstochowie czy też Myszkowie już terenów 

inwestycyjnych w graniach strefy zaczyna brakować. Częstochowa w tej końcowej 

części dysponowania terenami strefowymi ma takie przypadki, że ulokowane tam 

firmy potrzebują kontrahentów, którzy akurat nie muszą być w Częstochowie 
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ulokowani i szukają mniejszych ośrodków i mają mniejsze wymaganie dotyczące 

chociażby infrastruktury około-biznesowej czy też kadrowej, dlatego też Zawiercie i 

Ogrodzieniec są takimi miejscami gdzie nowe tereny się pojawiły i do których być 

może w przyszłości będą mogli trafić kontrahenci dużych firm, czy koncernów 

międzynarodowych, które ulokowane są np. w Częstochowie - stąd też osobiście 

upatruję dużą korzyść z tej współpracy, ta współpraca została zawiązana i o niej 

mówiliśmy przy okazji Targów w Monachium, Targów w Cannes, gdzie zarówno 

Częstochowa jak i Zawiercie w tych targach uczestniczyły. 

 

29 września mieliśmy już po raz piąty inauguracje Ogrodzienieckiego Dziecięcego 

Uniwersytetu, od kilku już lat współpracujemy z WSB w Dąbrowie Górniczej - jest to 

Uczenia Wyższa, która pomaga nam w organizacji Uniwersytetu Dziecięcego dla 

najmłodszych mieszkańców i Uniwersytetu Trzeciego Wieku dla naszych seniorów.  

 

15 października obchodzony był na terenie naszej gminy Dzień Edukacji Narodowej.  

Uczestniczyłem w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w uroczystościach związanych z 

tym Świętem, podobne uroczystości były też organizowane w innych naszych 

szkołach. W tym dniu - jak poinformował Burmistrz- zostały przekazane nagrody 

samorządu gminy Ogrodzieniec dla nauczycieli, wnioski o nagrody wpłynęły do 

Urzędu MiG od rad pedagogicznych poszczególnych placówek, zostały  rozpatrzone i 

w tym roku nagrody takie otrzymali: Pani Izabela Szczygieł, Pani Elżbieta Gajda i 

Pani Katarzyna Romańska Bujak. 

 

Jesteśmy w trakcie dostarczania do poszczególnych właścicieli budynków umów na 

dofinansowanie wymiany dachów azbestowych, to jest projekt o którym już od wielu 

miesięcy rozmawiamy,  jest to dofinansowanie do wymiany dachów dla właścicieli 

budynków mieszkalnych i gospodarczych dla osób prywatnych. Mamy decyzję która 

przyznaje Gminie Ogrodzieniec 9,5 mln  zł. Środki zostaną przeznaczone na co 

najmniej 408 dachów na terenie naszej gminy. Zgodnie ze złożonym  przez naszych 

mieszkańców wnioskami, ankietami które zbieraliśmy w ubiegłym roku w maju, mamy 

też listę rezerwowa i rezerwową listę będziemy chcieli uruchomić, jeżeli po 

ogłoszonym przez gminę przetargu okaże się że środków nam zostanie. 

Zobowiązaliśmy się jako gmina do utylizacji 833 ton odpadów azbestowych z terenu 

naszej gminy i będziemy musieli  się z tego  rozliczyć, dlatego mamy listę rezerwową, 

ale w przyszłości mam nadzieję że będziemy mogli dla tych osób, które w tej 

pierwszej edycji nie otrzymają dofinansowania, zadbać o drugą część, drugi etap 

tego konkursu i staraliśmy się jako gmina podkreślić fakt, że w naszej gminie przed 

laty była fabryka produkująca pokrycia dachowe azbestowe, spotkało się to ze 

zrozumieniem i otrzymaliśmy od dużych miast od Gliwic, Siemianowic Śląskich od 

Dąbrowy Górniczej od podregionu śląskiego, podregionu bytomskiego prawie 7 mln 

zł środków na utylizację azbestu, których te miasta nie będą w stanie wykorzystać na 

własne cele i przekazały je dla Ogrodzieńca.  Mamy tez nadzieje, że po tym 

pierwszym etapie, mając już doświadczenia będziemy mogli przygotować drugi 

projekt, aby kolejną partię dachów azbestowych w przyszłości wymienić. Mamy na 
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terenie gminy ok. 1600 dachów azbestowych, czyli te 400, które byśmy w tej chwili 

mogli wymienić to będzie zaledwie ¼ , czeka nas zatem wiele jeszcze pracy, ale też 

chciałbym abyśmy skorzystali z dotacji unijnych bo ona jest dla mieszkańców bardzo 

korzystna. W ramach tego dofinansowania mieszkaniec otrzyma 80 % 

dofinansowania do demontażu starego pokrycia dochowego, do zakupu nowego 

pokrycia dachowego łącznie z niezbędnymi elementami czyli folia, łaty, kontrłaty i 

jeszcze, jako koszt kwalifikowany dochodzą obróbki blacharskie, orynnowanie i to 

jest znaczna pomoc, bo jak oszacowaliśmy przeciętny dach to jest ok. 20-30 tyś zł, z 

tego ok. 80 % jest szansa aby mieszkaniec otrzymał dofinansowania, przy czym dla 

gminy jest to dosyć trudne do realizacji, mamy bardzo mało czasu na podpisanie 

umów z mieszkańcami i korzystając z tego, że są na sesji państwo sołtysi, chciałbym 

abyście państwo rozpowszechnili informacje i żeby jak najszybciej podpisać te  

umowy. W tym tygodniu chcielibyśmy wszystkie umowy przekazać  mieszkańcom, 

aby w przyszłym tygodniu one do nas wróciły, musimy bowiem do końca miesiąca 

ogłosić przetarg na wykonanie robót, bo tak nas do tego zobowiązuje regulamin 

konkursu. 

 

Ogłosiliśmy przetarg na termomodernizację budynku OSP w Gulzowie – termin 

wpływania ofert to 30 październik, termin realizacji zadania to koniec maja 2019 roku. 

 

Jesteśmy w trakcie kolejnego przetargu - w poprzednim nie udało się wybrać 

wykonawcy przydomowych oczyszczalni ścieków, jesteśmy w trakcie kolejnego 

przetargu i 19 października otwieramy oferty, oferty wpływają tak że powinno się tym 

razem  udać przetarg rozstrzygnąć.   

 

Trwają prace przy termomodernizacji budynków Przedsiębiorstwa Komunalnego 

Ogrodzieniec oraz budynków OSP: Ryczów, Giebło, Podzamcze - może w tych 

budynkach nie widać postępu prac ale wykonawca który podpisał umowę przed zimą 

wykona część prac, natomiast na pewno w okresie zimowy będzie wykonywał 

instalacje wewnętrzne. 

 

Informacja dla mieszkańców Gulzowa – jutro będziemy zmuszeni do przerwy w 

dostawie wody, uruchomiamy hydrofor w Gulzowie dla części Gulzowa położonej na 

górce od strony Biskupic i w ten sposób rozwiąże nam się wieloletni problem 

ciśnienia wody w tej miejscowości, ale mamy kolejne punkty gdzie należy poprawić 

warunki dostarczania wody między innymi w Żelazku po spotkaniu z mieszkańcami 

zostaliśmy zobowiązani do tego aby poprawić warunki dostawy wody.  

 

W ustawowo wymaganym terminie zostały złożone do Wojewody Śląskiego 

oświadczenia majątkowe Burmistrza oraz Przewodniczącego Rady. 

 

Rozliczamy konkurs przedsięwzięć inicjatyw lokalnych, który był ogłoszony przez 

Zarząd Województwa Śląskiego. Na gminę mogliśmy pozyskać 60 tyś zł na tereny 

wiejskie. Zdecydowaliśmy, że te środki dzielimy po równo na każde sołectwo, zatem 



Strona 10 z 16 

 

każde sołectwo miało po 6 tyś zł dotacji i do tej dotacji dokładaliśmy środki własne 

gminy i wykonanych zostało; w Fugasówce przebudowa części drogi na 

Markowiźnie, w Gieble zagospodarowanie terenów wokół stawu, w Gieble Koloni 

przebudowa ulicy Brzozowej, w Gulzowie zakup mundurów galowych i hełmów dla 

OSP oraz zorganizowanie festynu strażackiego, w Kiełkowicach zakup drzwi 

wewnętrznych do budynku remizo-świetlicy oraz zorganizowanie Dnia Dziecka w 

sołectwie, w Mokrusie wyposażenie świetlicy wiejskiej w sprzęt multimedialny, w 

Podzamczu zakup wyposażenia do remizo-świetlicy, w Ryczowie zakup 

instrumentów dla orkiestry dętej, w Ryczowie Kolonii promocja sołectwa poprzez 

wydawnictwo albumu dla zespołu folklorystycznego Wrzos oraz utrzymanie porządku 

terenu rekreacyjnego przy ul Turystycznej, w Żelazku dokończenie przebudowy ul. 

Leśnej. 

 

Rozpoczęliśmy kolejny rok współpracy z Bankiem Żywności, korzystamy już od kilku 

lat z programu operacyjnego pomoc żywnościowa. W  tym roku na ten sezon będzie 

21 produktów z 7 grup towarowych. Paczka w której znajdzie się; makaron, ryż, ser, 

mleko, przetwory z warzyw i owoców, konserwy mięsne i rybne, olej, cukier. Wartość 

paczki na jedną osobę ok. 270 zł, będzie żywność wydawana dla osób 

kwalifikujących się do pomocy - jest konieczne spełnienie pewnego kryterium 

dochodowego. Osoby zainteresowane proszę o kontakt z OPS Ogrodzieniec, ale i 

państwo sołtysi i osoby zainteresowane, które już korzystały z takiej pomocy są 

zorientowane na jakich zasadach się to odbywa. Żywność będzie wydawana tak jak 

do tej pory w budynku w Ogrodzieńcu przy Placu Wolności. Szczegółowe informacje 

w tej sprawie można uzyskać w OPS Ogrodzieniec. 

 

Zachęcamy w dalszym ciągu do skorzystania z bezpłatnych szczepień przeciwko 

grypie, w ubiegłe dwie niedziele uruchomiliśmy dodatkowe dni szczepienie dla osób 

chętnych, zachęcamy do skorzystania ze szczepień do skorzystania z tego typu 

profilaktyki zdrowotnej skierowanej do mieszkańców seniorów naszej gminy.  

 

 

 

Ad. 10 

Wnioski i oświadczenia.  

 

Pani Katarzyna Romańska Bujak – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  

w Ogrodzieńcu udzieliła odpowiedź na interpelację radnej Pani Anny Pilarczyk-

Sprychy z dnia 18. 09. 2018 roku dotyczącej funkcjonowania Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Ogrodzieńcu. 

Pani Dyrektor powiedziała – zapis stanowi kopię pisemnej odpowiedzi na interpelacje 

, która została odczytana na sesji (…) „Na wstępie interpelacji pani radna wspomina 

o ankietach skierowanych do rodziców, dotyczących wyboru modelu funkcjonowania 

ZSP po reformie. Podaje, że 65% rodziców zgodziło się na zmianowość i wyraziło 

wolę uczenia się ich dzieci w budynku przy ulicy Kościuszki 67. Nie umiem dziś 
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odpowiedzieć skąd te wyniki, skoro do dziś przechowuję 37 ankiet złożonych w 

szkole w Cementowni, a których wyniki najprawdopodobniej nie zostały 

uwzględnione w rozliczeniu globalnym. Nadmienię, że wśród tych ankiet 33 wskazują 

na wybór szkoły w Cementowni, 4 wybór szkoły w Ogrodzieńcu. W przeliczeniu na 

procenty odpowiednio 89,2% za zmianą budynku, 10,8% za zmianowością w szkole 

w Ogrodzieńcu. Myślę, że rzetelność przeliczenia wyników należy przemilczeć. Jako 

dyrektora szkoły bardziej interesuje mnie obecny stan zadowolenia ( bądź nie) 

uczniów z wprowadzonej zmiany. W tym celu przeprowadzono wśród 147 uczniów 

klas objętych zmianą bardzo prostą ankietę z dwoma pytaniami: Jak oceniasz 

zmianę budynku szkoły? Jak czujesz się w nowym budynku szkoły? Ankietę 

przeprowadzono zgodnie z zasadami pełnej anonimowości. Okazuje się, że zmianę 

budynku, jako zmianę na lepsze, ocenia 86% uczniów, 10% deklaruje, że nie 

odczuwa zmiany ani na lepsze, ani na gorsze, 2% uczniów źle ocenia zmianę 

budynku, ale czuje się w nim bez zmian w porównaniu z poprzednią szkołą i 2% 

uczniów deklaruje pogorszenie swojego samopoczucia w szkole.  

Kolejna kwestia – dojazdy. Podobno gmina wydaje na ten cel  211,500 zł. 

Uczniowie dojeżdżają autobusami szkolnymi z przystanków rozmieszczonych na 

terenie gminy Ogrodzieniec. W autobusach mają zapewnioną opiekę. W celu 

zwiększenia bezpieczeństwa i dyscypliny dzieci podczas przejazdów przewoźnik 

zobowiązał się do zakupu kamer monitorujących zachowanie dzieci w autobusie. 

Kierowcy autobusów zapewniają mnie, że podczas przejazdu dzieci zachowują się 

dobrze. Dopracowane zostały rozkłady jazdy autobusów z poszczególnych 

przystanków. Stanęły, bądź staną nowe wiaty. W wielu przypadkach wprowadzenie 

autobusowej linii szkolnej skróciło czas dotarcia ucznia z domu do szkoły i odciążyło 

rodzica od obowiązku dowożenia swoich starszych dzieci. 

Kolejny zarzut: „dzieci z klas czwartych zostały pozbawione 

klasopracowni oraz środków dydaktycznych, ponieważ środki dydaktyczne 

zostały przeniesione do dawnego gimnazjum” .  

Bardziej absurdalnego zarzutu już dawno nie słyszałam. W klasie czwartej 

specjalistyczne pracownie są potrzebne tylko: 

 na informatyce i tego właśnie przedmiotu uczą się w pracowni komputerowej, 

która notabene działała bardzo niesprawnie, a która to, po bardzo skutecznej 

interwencji pani wicedyrektor, została przez wykonawcę naprawiona i 

usprawniona; 

 na lekcjach w-fu, i tu uczniowie każdą lekcję mają zaplanowaną na sali 

gimnastycznej, gdzie wreszcie uruchomiono przebieralnie dla dziewcząt i 

chłopców. Niestety kompletna dewastacja zaplecza higieniczno-sanitarnego 

przy sali gimnastycznej nie zezwoliła na jego uruchomienie. Niemniej zrobię 

wszystko, by przynajmniej toaletę wyremontować jeszcze w tym roku 

szkolnym. 

 Zajęcia techniczne, plastyczne, artystyczne prowadzone są w specjalnie do 

tego celu przygotowanym pomieszczeniu z dostępem do bieżącej  wody, z 

szafkami służącymi do przechowywania bloków, farb, kredek, plasteliny, 

modeliny i innych akcesoriów. 
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Pozostałe zajęcia odbywają się w pracowniach klasowych. Uczniowie nie muszą 

pakować się i zmieniać miejsca nauki po każdej lekcji. Nie przenoszą ciężkich 

tornistrów. Jeżeli w procesie dydaktycznym do przeprowadzenia lekcji niezbędna jest 

tablica interaktywna, nauczyciele przeprowadzają zajęcia w pracowni multimedialnej. 

Uczniowie klas czwartych nie uczą się jeszcze takich przedmiotów jak fizyka, chemia, 

geografia, biologia wymagających specjalistycznych pracowni i specjalnych pomocy 

dydaktycznych. W przyszłym roku do młodzieży starszej, uczącej się w Cementowni 

dołączą czwartoklasiści i podobnie jak w tym roku nie będą korzystać z takich 

pracowni.  

Jeśli chodzi o grabież majątku szkoły w Ogrodzieńcu , do budynku w 

Cementowni przewiozłam starą zabytkową zieloną ławeczkę z lat pięćdziesiątych XX 

wieku, pozyskaną z zasobów niesprzątanej co najmniej kilkanaście lat szkolnej 

rupieciarni, dwie metalowe białe szafki wyrzucone z gabinetu higienistki szkolnej po 

przeprowadzonym tam generalnym remoncie, oraz w całkiem dobrym stanie ławki i 

krzesła ze szkolnego pomieszczenia piwnicznego, gdyż pomieszczenie to zostało 

zagospodarowane jako szatnia dla zerówki. Z majątku gimnazjalnego doposażyłam 

szkołę w radiomagnetofon, czajnik do pokoju nauczycielskiego, tablice korkowe, 

akcesoria do prac ogrodowych., itp. Nauczyciele pracujący w obydwu budynkach 

dostali zezwolenie na wykorzystywanie zasobów dydaktycznych Gimnazjum w SP. 

Mało tego, mogą się upominać o doposażenie klas w pomoce naukowe. Póki co, 

musiałam dokupić kilka lektur szkolnych. 

„Interweniuję o przywrócenie klas 5 -8 w szkole Podstawowej nr 1 w 

Ogrodzieńcu. Mój wniosek popierają zarówno rodzice dzieci jak i starsze 

pokolenie, dla których niewyobrażalne jest, aby szkoła z takimi tradycjami 

stała się filią…” 

Nie jesteśmy wyjątkową szkołą w Polsce. Po reformie edukacji w całym kraju 

funkcjonują placówki w dwóch, trzech a nawet w czterech budynkach. Żywiec SP nr 

9, Szczecin SP nr 7, Łódź SP nr 138, Złocieniec, Bard, Przyłęk, Bielsko-Biała – 4 

budynki, Warszawa, Inowrocław, Gniewków, Janików – 3 budynki, Rojewice, 

Kruszwica, Dąbrowa Biskupia, Środa Wielkopolska, Wrocław, Wasilków, … Odsyłam 

Panią do zasobów Internetu. Taki system działania jest zgodny z Prawem 

Oświatowym – art. 205 ustawy wprowadzającej Prawo Oświatowe. Jako dyrektor 

takiej właśnie szkoły, szkoły w dwóch budynkach, żadnego z nich nie traktuję jako 

filii. Staram się jedynie zagospodarować każdy z nich jak najlepiej, z korzyścią dla 

przedszkolaków, dzieci i młodzieży. Po rozpoznaniu stanu technicznego budynku 

przy ul. Kościuszki uruchomiłam wszelkie możliwe środki finansowe w celu 

poprawienia jego stanu technicznego, estetycznego, a przede wszystkim zadbałam o 

bezpieczeństwo uczniów oraz jakość świadczonych usług na rzecz dzieci i rodziców, 

uwzględniając zalecenia związane z wprowadzeniem RODO.  

1. Przeprowadzono generalne porządki w klasach lekcyjnych. 

2. Przeprowadzono generalne porządki w magazynach. 

3. Uporządkowano tereny zielone wokół szkoły. 
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4. Zbudowano parking przy szkole. Wcześniej teren wręcz odstraszał swoim 

stanem. 

5. Zamówiłam nowe bramy i furtki (montaż do końca listopada). Stare, 

pordzewiałe urągają  swoim stanem bezpieczeństwa. 

6. Założono drzwi do chłopięcych toalet (nie było!!!). 

7. Zorganizowano dyżurkę w celu kontroli osób obcych wchodzących do szkoły. 

8. Zakupiono nowe piece CO – w ubiegłym sezonie grzewczym odwołano 

zajęcia z powodu awarii systemu. 

9. Zreorganizowano sekretariat szkoły zgodnie z zaleceniami RODO. 

10. Zamówiono nowy system telefoniczny ułatwiający kontakt rodziców, 

opiekunów, kontrahentów i innych podmiotów współpracujących ze szkołą. 

System zacznie działać od listopada. 

11. Odgrzybiono pomieszczenia pedagoga szkolnego oraz salki do zajęć 

korekcyjno-kompensacyjnych. 

12. Przeszkolono wszystkich pracowników w zakresie BHP. 

13. Przeszkolono kadrę w zakresie opieki nad uczniami chorymi na cukrzycę w 

szkole. Jesteśmy wpisani na listę szkół przyjaznych diabetykom. 

14. Dokonano wielu drobnych napraw, dokupiono sprzęt elektryczny niezbędny do 

utrzymania szkoły, pomalowano kilka pracowni. 

Czy te wszystkie działania mają świadczyć o tym, że chcę zniszczyć budynek szkoły 

w Ogrodzieńcu? 

 

„Każda miejscowość, w której jest szkoła, a mianowicie Giebło, Ryczów, 

Podzamcze, Ogrodzieniec zasługują na edukację na wysokim poziomie, 

aby kształcona młodzież mogła w przyszłości dostać s ię do dobrego liceum 

lub innej szkoły, która doprowadzi do tego, aby nasze dzieci miały dobre 

wykształcenie, dzięki któremu utrzymają swoje rodziny…”  

I tu zgadzam się z Panią w 100%!  

Dobra szkoła to: 

 uczeń znający swoje możliwości, otwarty na zdobywanie wiedzy, pokonujący 

trudności, asertywny, ciekawy świata; 

 uczeń wrażliwy na potrzeby społeczne, szanujący przyrodę i środowisko; 

 dobre wyszkolona kadra pedagogiczna, otwarta na zmiany cywilizacyjne; 

 przyjazna uczniowi i rodzicom atmosfera; 

 dostępność pomocy psychologiczno-pedagogicznej; 

 dobrze wyposażone pracownie; 

 dobrze wyposażona biblioteka; 

 nowoczesna pracownia komputerowa; 

 stały dostęp do Internetu; 

 zaplecze sportowe; 

 miejsce do wypoczynku podczas przerw; 

 dostęp do ciepłego posiłku; 
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i jeszcze wiele innych, środowiskowych czynników. 

I tu nieskromnie przyznam, wszystkie te atuty mamy! Zapewniam, potencjał szkoły 

nie idzie na marne. Wyniki egzaminów zewnętrznych potwierdzają wysoką jakość 

pracy szkoły. Z niezliczonej ilości swoich absolwentów jesteśmy bardzo dumni. 

„Deklarował Pan, że dzieci przechodząc do szkoły w Cementowni, będą 

uczyły się w dobrych warunkach, a tymczasem kilka pracowni znajduje się 

w piwnicach budynku.” 

Oświadczam, w budynku na ul. Orzeszkowej nie ma pracowni w piwnicach!!! 

Najniższy poziom budynku nazwany jest poziomem „0”. Na poziomie tym jest hala 

sportowa, dwa laboratoria językowe przeznaczone do nauki języka angielskiego z 

podziałem na grupy ze względu na stopień zaawansowania, pracownia 

katechetyczna, bardzo duże i super doposażone pracownie fizyko-chemiczna i 

biologiczno-geograficzna, sklepiko-kawiarenka, toalety, w tym toaleta dla 

niepełnosprawnych, szatnie z indywidualnymi szafkami dla uczniów, przestronne 

korytarze z siedziskami.  Również na tym poziomie znajduje się wejście główne do 

szkoły, duży, bezpieczny dziedziniec szkolny, na którym podczas ładnej pogody 

uczniowie spędzają przerwy na świeżym powietrzu, trawiasty teren za halą, oraz 

szkolne arboretum. Podczas ostatniej wywiadówki udostępniłam rodzicom wszystkie 

pomieszczenia szkolne, aby mogli naocznie się przekonać, że nazwanie sal 

lekcyjnych w tym budynku „pracowniami w piwnicach” jest co najmniej nadużyciem 

społecznego zaufania. 

„Namawiał Pan rodziców na przeniesienie do budynku w Cementowni, bo 

tutaj może być zmianowość, a  tymczasem dzieci w szkole w Cementowni 

mają okienka, a to też jest zmianowość. Czy to jest deklarowany komfort?”  

Na stronie internetowej szkoły od końca sierpnia umieszczony jest plan lekcji i 

całe klasy nie mają w nim okienek. Wszyscy uczniowie zaczynają zajęcia od godziny 

8:00. Wyjaśniam – w szkole uczony jest taki przedmiot jak informatyka. W celu 

zapewnienia wysokiej jakości nauczania, zajęcia odbywają się z podziałem na grupy. 

W każdej klasie, raz w tygodniu, jeśli informatykę mają chłopcy, to dziewczęta mają 

wolne i odwrotnie. Grupy wolne mają w tym czasie organizowane zajęcia na 

świetlicy, w bibliotece, zajęcia sportowe lub rekreacyjne. Mają czas na bardzo 

przyjemne chwile w szkole. Dzieci są zaopiekowane i, szczerze mówiąc, same 

wybierają, co chcą robić. Taka forma organizacji obowiązywałaby bez względu na 

lokalizację szkoły. Podobnie prowadzone są zajęcia komputerowe w klasach 

młodszych w szkole w Ogrodzieńcu. Porównanie „okienka” wynikającego z 

organizacji nauczania ze zmianowością to kompletna bzdura, a bzdurę taką mógł 

powiedzieć tylko ktoś, kto całkowicie nie zna specyfiki pracy szkoły. Tu warto dodać, 

że w naszej szkole nawet w przypadku nieobecności nauczyciela w pracy uczniowie 

nie są zwalniani z ostatnich lekcji, mają zorganizowane zastępstwa i opuszczają 

szkołę zgodnie z planem lekcji. 

„Wnioskuję ponownie o przeniesienie klas 5 -8 dzieci z miejscowości 

Ogrodzieniec do Szkoły Podstawowej nr 1 w Ogrodzieńcu”  
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Proszę zapytać uczniów, co myślą o tym pomyśle Pani radnej. Spacerując 

korytarzem, widzę uśmiechnięte i zadowolone dzieciaki. Rodzice często mówią, że 

początkowo byli przeciwnikami mojej koncepcji funkcjonowania szkoły, ale widząc 

zadowolenie swojego syna, swojej córki po prostu zmienili zdanie. Szkoła to miejsce 

ciężkiej pracy. Nie zawsze uczeń jest w stanie sprostać jej wymaganiom i 

oczekiwaniom rodziców. Przeżywa sukcesy i porażki. Uczy się życia. Ale zawsze 

otrzymuje wsparcie i pomoc, zawsze może się poprawić. 

„Wnioskuję o doposażenie klasopracowni dla dzieci z klas IV w Szkole 

Podstawowej nr 1 w Ogrodzieńcu” 

Proszę wskazać, czego brakuje czwartakom –dokupię. 

„Wnioskuje o zapewnienie dzieciom takich warunków, aby nie uczyły się w 

piwnicach szkoły w Cementowni.”  

Właśnie po to, aby dzieci nie uczyły się w piwnicach szkoły w Ogrodzieńcu, 

przeniesiono uczniów klas V-VIII do budynku w Cementowni, gdzie pracowni w 

piwnicach nie ma. Dziękuję. Mam nadzieję, że udzieliłam wyczerpujących 

odpowiedzi”.  

 

Następnie głos zabrała Radna Anna Pilarczyk Sprycha, która powiedziała (…) 

„Szanowni Państwo, dzisiaj jest uroczyste pożegnanie i postanowiłam na tej sesji nie 

zadawać żadnych pytań, zresztą tak wszyscy umówiliśmy się, że ta sesja będzie z 

wysoką kulturą bez żadnej nagonki na nikogo, bo nie o to chodzi, to jest szacunek  

zarówno do urzędu radnego który sprawujemy, jak i do mieszkańców. Ja odpowiem 

tylko bardzo krótko - prosiliśmy Panią Dyrektor o przyjście na posiedzenie naszej 

Komisji Oświaty, niestety nie pojawiła się i w związku z tym ta dzisiejsza bardzo 

obszerna informacja wymaga na pewno jakiejś odpowiedzi, ja jej nie będę 

odpowiadała, nie będę komentowała, skomentują to dzisiaj mieszkańcy całej naszej 

gminy, ponieważ dobro młodego ucznia jest bardzo ważne dla rodzica, dla jego 

dziadka i to jest najważniejsze i nie będę dzisiaj już tutaj odpowiadała na każdą jedną 

rzecz z elaboratu 5 stronicowego na tak ważnej sesji pożegnalnej, bo spotkaliśmy się 

po to żeby sobie podać rękę i żeby życzyć sobie wszystkiego dobrego, bo tak 

zawsze wygląda ostatnia sesja pożegnalna. Dziękuje„.  

 

O głos poprosił Radny Patryk Szczygieł, który między innymi powiedział „Szanowni 

Państwo, Witam Państwa serdecznie, chciałem dzisiaj przemówić tutaj ostatni już raz 

jako Radny naszej pięknej Gminy Ogrodzieniec. Przez ostatnie 8 lat jako najmłodszy 

Radny sprawowałem funkcje Przewodniczącego Komisji Strategii, Rozwoju i 

Promocji a także Komisji Rewizyjnej. To był dobry czas, w którym wiele się 

nauczyłem. 8 lat doświadczeń, 8 lat wiedzy nabytej w samorządzie wykorzystałem w 

mojej pracy doktorskiej i bieżącej pracy zawodowej odnosząc sukcesy zawodowe. 

Dziękuje serdecznie mieszkańcom, którzy mnie wybrali, którzy mi zaufali, chciałbym 

podziękować koleżankom i kolegom Radnym za ich prace, za dyskusje za inspiracje, 

chciałby podziękować również Panu Burmistrzowi. Ja nie będę startował już na 
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radnego nie będę już pracował tutaj, natomiast proszę pamiętać, że ja jestem 

mieszkańcem Ogrodzieńca. Ogrodzieniec zawsze jest w moim sercu i zawsze będzie 

zajmował szczególne miejsce w moim sercu. Aktualnie nie zamierzam zaprzestać 

pracy dla Ogrodzieńca dla całego województwa, ponieważ razem z żoną prowadzimy 

fundacje i działamy na rzecz promocji Śląska, a także Ogrodzieńca i mam nadzieję, 

że nasza praca przysłuży się mieszkańcom i całej Gminie Dziękuję Państwu 

serdecznie i życzę wszystkiego najlepszego kandydatom na radnych: gminnych, 

powiatowych , sejmiku i na burmistrza. Szanowni Państwo niech wygrają najlepsi dla 

naszej Gminy. Dziękuję serdecznie”. 

 

 

Ad. 11 

Podziękowania z okazji zakończenia kadencji Rady Miejskiej 2014-2018. 

 

W związku z kończącą się kadencją Rady Miejskiej 2014-2018, Przewodniczący 

Rady Pan Zygmunt Podsiadło wspólnie z Wiceprzewodnicząca Rady Panią 

Małgorzatą Janoską oraz Burmistrzem Panem Andrzejem Mikulski wręczyli Radnym, 

Sołtysom oraz pracownikom Urzędu podziękowania za współpracę i pracę w Radzie 

Miejskiej. Wręczone zostały dyplomy z podziękowaniami oraz pamiątkowe zdjęcie 

radnych i pracowników. Były podziękowania, gratulacje, podsumowanie pracy oraz 

życzenia - padło wiele miłych słów kierowanych do i od radnych, pracowników i 

sołtysów Gminy Ogrodzieńcu. 

 

 

Ad. 12 

Zamkniecie obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany w związku  

z tym dokonał zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu.  

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za udział w sesji.  

Zamknięcie sesji nastąpiło o godz.14.40 

 

 
Podpis protokolanta    Podpis przewodniczącego obrad: 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 


